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Keynote
Dr.-Ing. Herbert Diess
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Executive Chairman of the Board, The Mobility House 
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Potential of bidirectional charging for stabilizing power grids
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Bitte beachten Sie auch: Nachfolgend zum Pressefrühstück der The smarter E Europe findet die Pressekonferenz des Bundesverbandes Solarwirtschaft 
statt. Auch hierzu sind Sie herzlich eingeladen.

Please  note: The press breakfast of The smarter E Europe will be followed by the press conference of the German Solar Industry Association. You are 
welcome to attend.
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Markus Elsässer, Founder & Managing Director, Solar Promotion
Markus Elsässer ist Gründer und CEO der Solar Promotion GmbH sowie alleiniger Gesellschafter der 
Unternehmensgruppe. Mit der Entwicklung der Intersolar im Jahr 1991 legte er den Grundstein für die 
weltweit führende Fachmesse der Solarwirtschaft. Seither hat er das Portfolio der Gruppe um zahlreiche 
internationale Projekte und Veranstaltungen erweitert.

Markus Elsässer is the founder and CEO of Solar Promotion GmbH and the sole shareholder of the company group. 
In 1991, he laid the foundation for Intersolar, the world's leading exhibition for the solar industry. Since then, he has 
expanded the group's portfolio with numerous international projects and events.

Herbert Diess, Executive Chairman of the Board, The Mobility House
Herbert Diess ist eine erfahrene Führungspersönlichkeit mit langjähriger Expertise in der Automobil- und 
Technologiebranche. Von 2018 bis 2022 war er Vorstandsvorsitzender der Volkswagen AG, wo er den 
Übergang zu Elektromobilität und digitalen Innovationen maßgeblich vorantrieb. Derzeit ist er Vorsitzender 
des Verwaltungsrats der The Mobility House AG und Aufsichtsratsvorsitzender von Infineon Technologies. 
Zuvor hatte er mehrere führende Positionen in der Automobilindustrie inne und engagiert sich weiterhin aktiv 
in der Transformation von Mobilitäts- und Energietechnologien.

Herbert Diess is an experienced executive with extensive expertise in the automotive and technology industries. 
From 2018 to 2022, he served as CEO of Volkswagen AG, where he played a key role in driving the company’s 
transition to electric mobility and digital innovation. He is currently Chairman of the Board at The Mobility House AG 
and Chairman of the Supervisory Board at Infineon Technologies. Previously, he held several senior leadership 
positions within the automotive industry and continues to actively contribute to the transformation of mobility and 
energy technologies.

Walburga Hemetsberger, CEO, SolarPower Europe
Walburga Hemetsberger ist seit 2019 die Geschäftsführerin von SolarPower Europe. Sie verfügt über mehr 
als 20 Jahre Berufserfahrung in Brüssel, wo sie für ein Versorgungsunternehmen, einen Wirtschaftsverband, 
das Europäische Parlament und die Europäische Kommission tätig war. Walburga Hemetsberger hat den 
Großteil ihrer Karriere im Energiesektor verbracht, insbesondere in den Bereichen erneuerbare Energien und 
Wasserstoff.

Walburga Hemetsberger is the CEO of SolarPower Europe since 2019. She has over 20 years of professional 
experience in Brussels, working for a utility, a trade association, the European Parliament and the European 
Commission. Walburga Hemetsberger has spent most of her career in the energy sector, in particular renewable 
energies and hydrogen.
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Julian Jansen, Vice President, EASE
Julian Jansen ist Vice President der European Association for Storage of Energy (EASE) und außerdem 
Geschäftsführer bei Fluence. In dieser Rolle verantwortet er die Aktivitäten des Unternehmens in Osteuropa 
und Südeuropa sowie in neuen Märkten im Nahen Osten und Afrika. Zuvor leitete er bei Fluence die Bereiche 
Strategie, Marktentwicklung, Politik und Marketing in der EMEA-Region und trieb Maßnahmen zur 
beschleunigten Einführung von Energiespeichern voran.

Julian Jansen is a Vice President of the European Association for Storage of Energy (EASE). Also, he is a Managing 
Director at Fluence responsible for the company's activities across Eastern and Southern Europe, as well as new 
markets in the Middle East & Africa. Prior to this he led the Fluence strategy, market development, policy and 
marketing teams across the EMEA region, driving initiatives to accelerate the adoption of energy storage. 

Chris Heron, Secretary General, E-Mobility Europe
Chris Heron ist seit September 2024 Generalsekretär von E-Mobility Europe und leitet die 
Interessenvertretung des europäischen E-Mobilitäts-Ökosystems in Brüssel. In den vergangenen 14 Jahren 
war er in verschiedenen europäischen Branchenverbänden entlang der Lieferkette für Elektrofahrzeuge tätig. 
Vor seinem Wechsel zu E-Mobility Europe verantwortete er zehn Jahre lang die Public-Affairs-Arbeit von 
Eurometaux, dem europäischen Verband der Metallindustrie, mit Schwerpunkt auf kritischen Rohstoffen.

Chris Heron is the Secretary General at E-Mobility Europe, leading the Europe's e-mobility ecosystem's representation 
in Brussels since September 2024. He has worked in EU trade associations across the electric vehicle supply chain 
over the last 14 years. He joined E-Mobility Europe after a decade leading public affairs for Eurometaux, Europe's 
metals association, specializing in critical raw materials.

Michael Villa, Executive Director, smartEn
Michael Villa ist Geschäftsführer von smartEn – Smart Energy Europe, dem europäischen Verband der 
Branche für flexible Energienutzung. Er ist derzeit Vorsitzender der Electrification Alliance, Mitglied der Smart 
Energy Expert Group der Europäischen Kommission sowie in mehreren Steuerungsgremien internationaler 
Messen und europäischer Plattformen der Clean-Tech-Industrie aktiv. Zuvor war er als Senior Consultant im 
Bereich Energiepolitik für Kunden in der EU und im Nahen Osten tätig. Michael Villa hat einen Masterabschluss 
des Institute for European Studies in Brüssel und einen Bachelorabschluss der Katholischen Universität 
Mailand.

Michael Villa is the Executive Director of smartEn - Smart Energy Europe, the European association of the Flexible 
Demand Management Industry. He is currently Chair of the Electrification Alliance, member of the Smart Energy 
Expert Group of the European Commission and of various Steering Committees of international fairs and European 
stakeholders platforms of the clean tech industry. With a background in energy sector advocacy, he previously served 
as Senior Consultant for clients in the EU and Middle East. Michael holds a Master's from the Institute for European 
Studies in Brussels and a bachelor's degree from the Catholic University of Milan.


